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ساخت دستگاه های سورتینگ و خطوط 
شست وشوی میوه در کشور

متخصصان یک مجموعه دانش بنیان در شهرستان بیرجند در راستای تکمیل 
زنجیره ارزش و ایجاد ارزش افزوده در محصولات کشاورزی منطقه نسبت 
به طراحی و ساخت سیستم های اتوماسیون، سورتینگ، خشک کن و خطوط 

شست و شوی میوه  اقدام کرده اند.
سجاد عباسی، مدیرعامل این شرکت دانش بنیان، حوزه فعالیت این شرکت را طراحی و ساخت 
ماشین آلات صنعتی و اتوماسیون خطوط تولید عنوان و خاطرنشان کرد: تاکنون چند محصول 
از جمله نوار نقاله های صنعتی، خطوط شست وشــو و دستگاه های سایزبندی و سورت کردن 
محصولات کشاورزی تولید کرده ایم که در جریان برگزاری نمایشگاه برنامه ملی آبادیران، موفق 

شدیم دو محصول خود را که به صورت خط تولید بود، به فروش برسانیم. 
وی با اشاره به حمایت برنامه ملی آبادیران از تکمیل زنجیره ارزش ظرفیت های بومی اظهار 
کرد: یکی از تولیداتی که در نمایشگاه آبادیران به فروش رساندیم، خط شست و شوی زرشک 
بود که یکی از محصولات استراتژیک استان خراسان جنوبی است. همچنین در این نمایشگاه 
توانستیم توافقنامه ای در جهت سرمایه گذاری برای تولید این محصول به امضا برسانیم که کار 
خیلی بزرگی برای این استان در راستای آبادنی و پیشرفت است.عباسی افزود: همچنین در این 
نمایشگاه، محصولات خود را به ۱۰۰ تا ۲۰۰ نفر بازدیدکننده از نمایشگاه معرفی کردیم و برای 
آنها خیلی جالب بود که چنین محصولاتی در ایران تولید می شود. در واقع شناخت اولیه نسبت به 

این محصولات ایجاد شد و پس از آن توانستیم با ایجاد تعاملات، تبلیغات بهتری انجام دهیم.
ساخت دستگاه سورت عناب با هدف ایجاد ارزش افزوده

وی تصریح کرد: یکی دیگر از محصولات استراتژیک در استان خراسان جنوبی، عناب است که 
در گذشته به صورت فله ای و کیسه ای خرید و فروش می شد و عملا ارزش افزوده ای که باید، 
ایجاد نمی شد. از این رو برای اینکه ارزش افزوده به محصول اضافه شود و بازار بهتری داشته باشد، 
دستگاهی مخصوص عناب طراحی کردیم که می تواند این محصول را در هفت سایز از درشت 
تا ریز با ظرفیت بسیار بالایی دسته بندی کند که عملا هم نیاز کشاورز را برطرف می کند و هم 
ارزش افزوده ایجاد می کند.مدیرعامل این شرکت دانش بنیان با اشاره به انعقاد دو قرارداد به ارزش 
۵۰۰ میلیون تومان در نمایشگاه برنامه ملی آبادیران از طریق مؤسسه دانشمند، گفت: در این رویداد 
قرارداد خط شست و شوی زرشک را با یک شرکت زیر نظر مؤسسه دانشمند در بیرجند منعقد 

کردیم و یک قرارداد دیگر هم برای دستگاه سورتینگ عناب به امضا رساندیم.
ساخت نمونه صنعتی برخی دستگاه ها نیازمند حمایت مالی است

عباسی با بیان اینکه این شرکت چندین دستگاه مطرح شده دارد که تولید آنها نیازمند حمایت 
مالی است، اظهار کرد: به دلیل نبود بودجه اولیه برای ساخت نمونه صنعتی، فعلا این طرح ها 
منوقف شده و در صورت وجود سرمایه و حمایت مالی می توانیم این طرح ها را به ثمر برسانیم 
که ضمن اشتغال زایی، از واردات و خروج ارز جلوگیری می کند.وی در ادامه افزود: برخی از این 
طرح ها و ماشین آلات در حال حاضر از خارج وارد می شوند و دانش فنی آنها هم در کشور وجود 
ندارد که ما در حال کار روی آن هستیم. بعضا نمونه اولیه آنها هم ساخته شده، اما از آنجا که تولید 
نمونه صنعتی هزینه سنگینی دارد، در بخش تامین سرمایه لازم دچار مشکل و چالش هستیم. 
بنابراین درخواست ما ارائه حمایت های مالی برای تولید این دستگاه ها و ماشین آلات است.عباسی 
در خصوص برخی از این دستگاه ها و ماشین آلات، گفت: دستگاه سورتینگ که می تواند به شکل 
گسترده ای روی محصولات کشاورزی مورد استفاده قرار بگیرد، یکی از آنهاست. همچنین دستگاه 
تولید غذای زنبور عسل، دستگاه دیگری است که هم اکنون از خارج وارد می شود و قیمت آن 
حدود یک و نیم میلیارد تومان است و ما تقریبا نمونه اولیه آن را تولید کرده و چالش های فنی 
آن را تا حدود زیادی یرطرف کرده ایم. حالا به نقطه ای رسیده ایم که برای ساخت نمونه صنعتی 
نیازمند سرمایه و حمایت مالی هستیم.به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوری، مدیرعامل این 
شرکت دانش بنیان در خصوص اشتغال زایی این مجموعه اظهار کرد: در سه مجموعه کارگاهی 
زیرمجموعه این شرکت، هفت نفر به صورت مستقیم اشتغال به کار دارند. برخی از کارها را هم 
برون سپاری کرده ایم که میزان اشتغال آن بسیار بیشتر است. به ازای فروش هر دستگاه سورتینگ 

عناب به کشاورز هم، حداقل به تعداد دو نفر اشتغال ایجاد می شود.

اقتصاد کودکان کار
ادامه از صفحه یک

 آیا از همان اول دلشان می خواست در خیابان های پرخطر، شیشۀ ماشین را تمیز کنند؟ چه چیزی 
سبب شد که کودک کار امروزی به وجود آید، مشکلات اقتصادی یا وجود مافیا؟

باید گفت مشکلات اقتصادی و مافیای کودکان کار، هر دو جزو مواردی است که کودک کار 
امروز را پدید آورده است. عده ای از این کودکان، به دلیل مشکلات مالی که در خانواده وجود دارد 
یا از کارافتادگی پدر خانواده، محکوم می شوند چهارراه را برای امرارمعاش انتخاب کنند. در واقع 
باید گفت انتخاب دیگری هم نداشته اند. درصد بالایی از این کودکان، اتباع خارجی هستند که 

مشکلات اقتصادی باعث تکدی گری و چهارراه گردی شان شده است.
اما روی دیگر، پدیدآمدن کودک کار امروزی، مافیای قدرتمندی است که زور کسی به آن ها 
نمی رسد. مانند علف هرز از هرجا و مکانی رشد کرده اند و هدایت تیم چند نفره کودکان کار را بر 
عهده دارند. عده ای از این کودکان، توسط خانواده ای که توان دخل و خرج خود را ندارند، به این 
باندهای مافیایی مخوف فروخته می شوند و آیندۀ کودک مسیر دیگری را طی می کند. بسیاری از 
خانواده ها به دلیل وضعیت اقتصادی، مجبور می شوند تا کودک خود را به باندهای مافیایی بفروشند. 
این باندهای مافیایی با تعلیم و آموزش شیوه های تکدی گری، کودک را برای آینده ای پرخطر 

آماده می کنند. آینده ای که راه به سیاهی دارد و تباهی در این مسیر قطعی خواهد بود.
این کودکان با آموزش هایی که دیده اند، درآمد بسیار خوبی را کسب می کنند که شاید در ماه از 
یک دکتر و مهندس هم بیشتر باشد. شواهد نشان می دهد که درآمد کودکان کار سر چهارراه به 
ماهی ۲۰میلیون تومان هم رسیده است. این درآمد فقط با یک شیشه پاک کن و دستمال به دست 
می آید و هیچ سرمایه ای هم نمی خواهد. طبق این شواهد، اگر هر باند مافیا، سرپرستی ۱۰ کودک 
کار را بر عهده داشته باشد، ماهیانه مبلغ ۲۰۰میلیون تومان درآمد خواهد داشت. این درآمد خالص 
است و به کودکان تنها جای خواب و وعده غذایی داده می شود.اقتصاد کودک کار در ایران چیز 
عجیب؛ اما واقعی است. باند های مافیایی کله گنده ای  که مدتی است قدرت زیادی گرفته اند و 
کسی هم توان مقابله را ندارد. اقتصاد کودک کار در ایران سبب شده باندهای قارچ گونه مافیا، روز به 
روز افزایش پیدا کنند و همان طور که مشاهده می شود، تعداد کودکان بی سرپرستی که در چنگال 

این افراد و به صورت ناخواسته اسیر شده اند، افزایش چشمگیری پیدا کرده است.
حجم اقتصاد در گردش توسط کودکان کار آن قدر وسیع است که رقم آن را نمی توان شمرد. 
طبق اعلام رسمی، حدود ۲میلیون کودک کار در ایران وجود دارند که اگر میانگین هرکدام در ماه 

۲۰میلیون درآمد داشته باشند، چیزی حدود ۴۰میلیارد تومان ماهانه درگردش است.
مقامات مسئول باید در راستای ساماندهی کودکان کار و همچنین پیدا کردن سر شبکه باندهای 
مافیای کودکان کار، تمام تلاش خود را انجام دهند و به این موضوع به عنوان مسئله ای پیش پا 
افتاده نگاه نکنند. اگر بخواهند، کاری ندارد کسانی را که این کودکان را هدایت و رهبری می کنند 
پیدا کنند. کافی ست یک شب چند نفر از این کودکان، تعقیب شوند تا مشخص شود به کدام خانه 

برمی گردد. ولی انگار یا نمی خواهند یا اینکه زورشان نمی رسد. خدا می داند... .

اخبار کوتاه 

تشخیص سریع ویروس کرونا با کیت نانویی ایرانی

خاک رسانای برق کشت گیاهان را تسریع می کند

هدست های اپل زودتر از انتظار به بازار می آیند

ارتباطات در کشور در حال پوست اندازی جدی است

به گفته مینگ چی کو تحلیلگر چینی محصولات اپل این شرکت 
 )Vision Pro( »بارگیری محموله های هدست های »ویژن پرو

را در هفته نخست ژانویه ۲۰۲۴ میلادی آغاز می کند.
به نقل از گیزموچاینا، پیش از این اعلام شــده بود هدســت ها اوایل ۲۰۲۴ 
میلادی عرضه می شوند. تخمین زده می شد ابزارهای مذکور در مارس سال 
آینده میلادی به بازار عرضه شوند اما اگر پیش بینی کو درست باشد اپل تصمیم 

دارد زودتر از انتظارات هدست ویژن پرو را عرضه کند.
پیش بینی می شود هدست ها در پایان ژانویه یا اوایل فوریه ۲۰۲۴ میلادی برای 
فروش عرضه شوند. این تاریخ با گزارش مارک گرومن )خبرنگار بلومبرگ( درباره 
افزایش تولید و فراهم کردن زمینه برای عرضه در فوریه همخوانی دارند. از سوی 
دیگر کو در گزارش خود اضافه کرده اپل تصمیم دارد حدود ۵۰۰ هزار هدست در 

۲۰۲۴ میلادی بارگیری کند.

در این میان شرکت با ارسال نامه ای به توسعه دهندگان نرم افزار از آنها خواسته 
تا اپ هایشان را آزمایش کنند و برای عرضه ویژن پرو آماده شوند. علاوه بر آن 
کارمندان اپل استور نیز برای نشان دادن و معرفی هدست به خریداران احتمالی 

آموزش می بینند.
با این وجود هنوز اپل تاریخ رسمی عرضه ویژن پرو را اعلام نکرده است. این 
هدست شامل دو نمایشگر او ال ای دی با وضوح بالا و ۲۳ میلیون پیکسل در 
کل اســت. تراشه های  M۲ و R۱ اپل در آن به کار رفته اند و به ابزار کمک 
می کنند تا قابلیت های پردازش سریع و واقعی برای عملکردی روان فراهم کنند. 
این دستگاه همچنین دارای ۱۲ دوربین و ۶ میکروفون و سیستم عامل جدید 
VisionOS است.با این وجود برچسب قیمتی ۳۴۹۹ دلاری احتمالا برخی 
خریداران احتمالی را مردد کند. هرچند طبق شایعات نسخه ارزان تری از دستگاه 

نیز وجود دارد اما مشخص نیست چه زمان عرضه می شود.

معاون تجاری و خدمات مشتریان شرکت مخابرات ایران گفت: 
ما در صنعت ارتباطات به دنبال تورم بالا نیستیم بلکه اگر سالانه و 
دوسالانه، اجازه افزایش ۲۰درصدی تعرفه داده می شد، اکنون کل 
صنعت فناوری ارتباطات و اطلاعات به یک صنعت ارزش آفرین 

تبدیل شده بود.
داوود زارعیان- معاون تجاری و خدمات مشــتریان شرکت مخابرات ایران- در 
حاشیه بیست و چهارمین نمایشگاه تلکام در یک نشست خبری با بیان اینکه حوزه 
تلکام در کشور در حال یک پوست اندازی جدی است، اظهار کرد: اتحادیه جهانی 
مخابرات برای شاخص های مهارت، کشور را ارزیابی می  کند و در حوزه های اساسی 
باید فاصله موجود را کم کنیم.وی گفت: در حوزه توسعه نیازمند توسعه فردی هستیم؛ 
یکی از عوامل اصلی عقب ماندگی، عدم تغییر دیدگاه ها و رفتارهای افراد اســت.
زارعیان افزود: این نمایشگاه فرصت مناسبی برای متفکرین حوزه ارتباطات است 
تا برنامه ریزی متفاوتی را انجام دهند.معاون تجاری و خدمات مشــتریان شرکت 
مخابــرات ایــران در ادامه گفت: حجم رویدادها و برنامــه راهبردی کلان برای 
نمایشــگاه بسیار قابل توجه است و در صورت بالفعل شدن تحولات مطرح شده 
در این نمایشگاه، در سال آینده توسعه واقعی صنعت ارتباطات ایجاد خواهد شد.وی 
افزود: چه بخواهیم و چه نخواهیم وارد دوران دیجیتال شده ایم، بازارهای مبتنی بر 
متاورس، مولتی ورس و یونیورس آینده صنعت اقتصاد دیجیتال را تشکیل می  دهد.
زارعیان تصریح کرد: پیشرفت مخابرات، پیشرفت تمام صنایع را به دنبال دارد و باید 

ترندهای جهانی را کاملا به  صورت دقیق مطالعه کرده و آن را با مقتضیات بومی 
کشورمان و استعدادهای فنآوری دیجیتال منطبق سازیم.معاون تجاری و خدمات 
مشــتریان شرکت مخابرات ایران با تأکید بر اینکه سرمایه لازم در حوزه فناوری 
ارتباطات و اطلاعات نقطه آغاز و اساسی تحول دیجیتال است، تشریح کرد: ما در 
صنعت ارتباطات به دنبال تورم بالا نیستیم بلکه اگر سالانه و دو سالانه، اجازه افزایش 
۲۰درصدی تعرفه داده می شد، اکنون کل صنعت فناوری ارتباطات و اطلاعات  به 
یک صنعت ارزش  آفرین تبدیل شــده بود که سراسر سودآوری بود.وی در پایان 
گفت: در حال حاضر در حوزه تعرفه، متعادل سازی تعرفه و سرمایه گذاری، ارتقای 
درآمد چندین برابری برای کل اقتصاد کشــور در پی خواهد داشت.در ادامه، داود 
ادیب -رییس کمیته فاوا- اظهار کرد: نمایشــگاه امسال تلکام، نسبت به دو دهه 
برگزاری گذشــته از لحاظ محتوا و حتی غرفه سازی متفاوت تر در حال برگزاری 
است و این مهم با ظرفیت های مخابرات ایران به عنوان بزرگترین اپراتور منطقه و 
خاورمیانه صورت گرفته است.وی به شورای سیاست گذاری این نمایشگاه اشاره کرد 
و گفت: ده ها جلسه با مخابرات و معاونت علمی و فناوری رییس جمهور و اتحادیه 
صادرکنندگان و کانون هماهنگی فاوا برگزار شد تا نمایشگاه ۲۴ نقطه عطفی در 
صنعت تلکام باشد.ادیب در ادامه با اشاره به اجلاس سالانه UFI که آبان ماه سال 
جاری برگزار شده است تشریح کرد: در نمایشگاه های جدید باید از دو عنصر ابزار 
دیجیتال و هوش مصنوعی استفاده کنیم تا نمایشگاه به کاتالیزور جهت رسیدن به 

اقتصاد پایدار تبدیل شود.

یک شــرکت ایرانی موفق شــد انواع مختلفی از کیت های 
تشخیص ســریع حاوی نانوذرات را تولید و به بازار عرضه 
کند. این کیت تشخیص ویروس کرونا در کمتر از ۱۵ دقیقه با 

حساسیت و دقت بالا نتیجه آزمایش را ارائه می کند.
SARS-(  ۱۹ شرکت فرین بهبود تشخیص کیت تشخیص سریع کووید
CoV-۲(، کیت تشخیص سریع تروپونین آی  )Troponin I(، کیت 
تشخیص سریع بارداری )HCG( و کیت تشخیص سریع خون مخفی در 

مدفوع )FOB( را در سبد محصولات نانویی خود عرضه کرد.
آزمایش سریع آنتی ژن اختصاصی کرونا، یک روش سریع لترال فلو ایمنواسی 
برپایه غشا برای تشخیص کیفی آنتی ژن های SARS-CoV-۲ است. در 
حین آزمایش، آنتی ژن های کرونا که به احتمال زیاد در نمونه بیمار وجود دارد، 
با نانوذرات پوشانده شده با آنتی بادی موجود در آزمایش واکنش نشان می دهند. 

کمپلکس حاصل در اثر کروماتوگرافی به علت خاصیت مویینگی در غشای 
SARS- نوار به سمت جلو حرکت می کند.اگر نمونه حاوی آنتی ژن های
 ۲-SARS-CoV ۲ باشــد، این آنتی ژن ها به آنتی بادی هــای-CoV
پوشانده شده در منطقه خط تست )T( متصل می شوند و یک خط رنگی روی 
نوار آزمایش ایجاد می کنند، که نشان دهنده نتیجه مثبت است.اگر آنتی ژن ها 
 )T( در نمونه وجود نداشــته باشند، هیچ خط رنگی در منطقه خط آزمایش
ظاهر نمی شود که نشان دهنده نتیجه منفی است. برای کنترل فرایند، همیشه 
یک خط رنگی در منطقه خط کنترل )C( ظاهر می شود، که نشان می دهد 
روش تست به درستی انجام شده است و اجزای آزمون همانطور که در نظر 
گرفته شده عمل کرده اند. براساس گزارش ستاد توسعه فناوری نانو، از جمله 
ویژگی های مثبت این کیت، حساسیت و انتخابگری بسیار بالایی، نتایج ایمن و 

دقیق در کمتر از ۱۵ دقیقه، خوانش ساده و آسان عنوان کرد.

محققان دانشگاه لینکوپینگ سوئد نوعی خاک رسانای برق 
برای کشت گیاهان بدون خاک معمولی و با استفاده از روشی به 

نام هیدروپونیکز ابداع کرده اند.
به نقل از اینترستینگ انجینرینگ، هیدروپونیکز روشی شامل کشت گیاهان با 
استفاده از محلول مغذی مبتنی بر آب به جای استفاده از خاک است. این روش 
مصرف آب را به میزان قابل توجهی کاهش می دهد و تمام مواد مغذی را در 
سیستم حفظ می کند. این ویژگی در عملکردهای کشاورزی سنتی غیرقابل 
دستیابی است. از روش هیدروفونیکز در کشاورزی عمودی برای کشت کاهو، 

گیاهان و سبزیجات استفاده می شود.
محققان این خاک را eSoil نامیده اند که رسانای برق است و به طور خاص 
برای کشاورزی هیدروپونیک طراحی کرده است. آزمایش های آنها نشان داد 
گیاهان جو که در این خاک رسانای الکتریکی پرورش می یافتند، تنها در ۱۵ 

روز که ریشه هایشان تقویت الکتریکی داده شد، ۵۰ درصد بیشتر رشد کردند.
پروفســور النی استارورینیدو مولف ارشــد این تحقیق و استادیار دانشگاه 
لینکوپینگ در این باره می گوید: با کمک این روش می توان با اســتفاده از 
منابع کمتری نهال را پرورش داد. هنوز نمی دانیم این روش چگونه عمل می 
کند و چه مکانیسم های زیست شناختی در آن وجود دارند اما متوجه شدیم 
نهال ها نیتروژن را بهتر فراوری می کنند اما تاثیرات شبیه سازی الکتریکی 

براین فرایند مشخص نیست.

محققان توضیح دادند با کمک روش هیدروپونیک افراد بیشتر اوقات از پشم 
معدنی برای کشت گیاهان استفاده می کنند اما این روند برای حفظ محیط 

زیست مناسب نیست و انرژی زیادی مصرف می کند.
از ســوی دیگر eSoil از سلولز و یک پلیمر رسانا ساخته شده است. این 
ترکیب جدید نیست اما نخستین باری است که برای کشت گیاهان با این 

روش استفاده می شود.
پیش از این نیز محققان از برق ولتاژ بالا برای کمک به رشد گیاهان استفاده 
کردند اما eSoil از انرژی بسیار کمی استفاده می کند و ایمن است. محققان 

معتقدند این روش به تحقیقات بیشتری درباه هیدروپونیکز منجر می شود.

شروط  افزایش تعرفه اینترنت به اپراتورها اعلام شد

راه اندازی نظام اپراتورهای هوشمندسازی در کشور تا یک سال آینده

از سوی رییس رگولاتوری؛

رییس ســازمان تنظیم مقــررات و ارتباطات 
رادیویی با بیان اینکه شروط و شاخص های کیفی 
ارتقای شبکه را به اپراتورها اعلام کردیم، گفت: 
شاخص ها سخت گیرانه است و اپراتورها باید آنها 

را رعایت کنند.
امیر لاجوردی دیروز صبح در حاشیه چهارمین روز برگزاری 
بیســت و چهارمین نمایشــگاه تلکام در جمع خبرنگاران 
در خصــوص افزایش تعرفه اپراتورهــا گفت:بحث افزایش 
تعرفه ها همیشــه مطالبه اپراتورها بوده و هست. در سالیان 
اخیر این مطالبه بیشتر هم شده است. ما در بازه های مختلف 
داده هایشان را دریافت و ارزیابی می کنیم و متناسب با شرایط 
تصمیــم می گیریم.وی افزود: در حــال حاضر نیز اپراتورها 
درخواســت دادند و داده های آماری را در اختیار ما قرار دادند. 
ما امکان و اختیارش را برای تغییر تعرفه داریم اما هرگونه تغییر 
تعرفه ای مشروط بر این است که بدانیم اپراتور این افزایش 

درآمد را چگونه قرار است هزینه کند. بنابراین از اپراتورها برنامه 
توسعه ای خواسته ایم و شاخص های ارتقای کیفیت شبکه را 

به آنها اعلام کردیم.
شاخص های افزایش تعرفه اینترنت

وی در خصوص شاخص ها افزود: شاخص ها متفاوت است 
از شاخص افزایش سرعت تا سایر شاخص های کیفی شبکه 
شاخص ها را به اپراتورها اعلام کردیم و گفتیم که تا انتهای 
ســال چقدر باید افزایش پیدا کند و تا شهریور ماه چقدر باید 

افزایش یابد و تا انتهای سال به چه صورت باید باشد.
 ۵G لاجوردی ادامه داد: همچنین در حوزه توسعه فناوری
برنامه ای به اپراتورها اعلام شــده که به طور مثال در حوزه 
توسعه ۵G برنامه ریزی وجود دارد که سال آینده باید به چه 
هدفی برسیم. نیازمندی های دیگری نیز داریم تا زیرساخت 
ها توسعه پیدا کند.وی گفت: شاخص ها را بر اساس شرایط 
موجود برای اپراتورها مشخص می کنیم و معتقدیم اپراتور 

باید به این اهداف برســد به عنوان مثال در حوزه شبکه ملی 
اطلاعات شاخص داریم که باید ده درصد جمعیت شهری ما تا 
انتهای سال ۱۴۰۴ تحت پوشش ۵G  قرار بگیرند که این را 

اپراتورها باید رعایت کند.
وی با اشــاره به اینکه در حــال حاضر در زمین اپراتورهای 
ارتباطی هستیم که آیا این شاخص ها را می توانند پاس کنند، 

افزود: شــاخص ها سخت گیرانه است و اپراتورها باید آنها را 
رعایت کنند.

 می توان اپراتورها را روزانه و تا ۵ درصد 
درآمد جریمه کرد

لاجوردی همچنین گفت: در سال ۹۶ میزان سرمایه گذاری 
یک اپراتور یک میلیارد دلار بود که الان سرمایه گذاری اپراتور 
ما نزدیک ۳۰۰ میلیارد دلار اســت بنابراین سرمایه گذاری 
اپراتورها باید افزایش یابد اما قرار نیســت تعرفه ای را تغییر 
بدهیم و اپراتور هیچ تغییری در زیرســاخت و کیفیت شبکه 
نداشته باشد این موضوع جدید نیست یعنی سال گذشته نیز 
این شاخص ها در اختیارشان گذاشته شده است. ما اصرار داریم 
که این شاخص ها باید الحاقیه پروانه شود که در این صورت 
وقتی اپراتور تعهدی که داده را انجام ندهد، می تواند جریمه 
شود. اپراتور در روز بارها می تواند جریمه شود و هر بار هم تا ۵ 

درصد درآمد اپراتور را می توان جریمه کرد.

گزارش انجمن الکترونیک درباره کیفیت اینترنت 
دارای اشکالات زیادی است

وی در خصوص گزارش انجمن تجارت الکترونیک مبنی بر 
کیفیت اینترنت گفت:گزارش دارای اشکالات فراوانی است و 
با جستجو در اینترنت می توان متوجه شد که افراد مختلف نقد 
کردند و درخواست دارم جلسه چند ساعته را مرور کنید و متوجه 

شوید که چقدر از این گزارش صحت داشته است.
وی در خصوص نقش هوش مصنوعی گفت: باید بپذیرم که 
هوش مصنوعی ابعاد زندگی کاربران را تغییر می دهد و طبیعتا 
مقاومت هایی هم وجود دارد به خصوص در سازمانهای دولت 
که در بحث بهره برداری با بخش خصوصی متفاوت است و 
عملا مقاومتی وجود دارد. در وزارت ارتباطات و پژوهشــکده 
مرکزی به نام هوش مصنوعی راه اندازی شده است. ما مصمم 
هستیم با پروژه هایی که در دست انجام است برای اولین بار 
در خود وزارت ارتباطات موضوع هوشمند سازی را دنبال کنیم.

رییس پژوهشکده فناوری اطلاعات پژوهشگاه 
ارتباطات و فنــاوری اطلاعات ایران از راه اندازی 
نظام اپراتورهای هوشمندسازی در کشور تا یک 

سال آینده خبر داد.
دکتر احســان آریانیان در خصوص راه اندازی اپراتورهای 
هوشمند سازی گفت: پژوهشکده فناوری اطلاعات پژوهشگاه 
در حال اجرای پــروژه طراحی و راه اندازی نظام اپراتورهای 
هوشمندسازی در کشور است که تا سال آینده دستاوردهای 

آن نمایان خواهد شد.
وی خاستگاه اپراتورهای هوشمندسازی را تحول دیجیتال 
دانست و افزود: صنعت نسل ۴.۰ که به عنوان انقلاب صنعتی 
چهارم نیز شناخته می شود، تغییرات اساسی در شیوه های سنتی 
ایجــاد و در نتیجه بخش تولید را به طور کلی متحول کرده 
است. در این مرحله از صنعت، فناوری های نوظهور )و بالقوه 
برافکن( مانند هوش مصنوعی، رایانش ابری، کلان داده ها، 
دوقلوی دیجیتال و اینترنت صنعتی اشیا )IIoT( ، صنایع را 
قادر می سازد تا کارایی کارخانه و کیفیت و پایداری محصول را 
افزایش، ایمنی کارگران را بهبود و رشد صنعتی را تسریع کنند.

رئیس پژوهشکده فناوری اطلاعات پژوهشگاه ارتباطات و 
فناوری اطلاعات ایران گفت: این در حالی اســت که دنیا از 
صنعت نسل ۴ نیز عبور کرده و در برخی از کشورها صنعت 
نسل ۵ با توجه به موضوعات اجتماعی و زیست محیطی و 
نوآوری های مســوولانه همزمان با افزایش بهره وری یا به 
حداکثر رســاندن سود و همچنین افزایش رفاه در صنایع در 

حال پیاده سازی و اجرا است.
آریانیان ادامه داد: اگر این مرحله از توسعه صنعتی کشور را 
با عنوان هوشمندسازی صنایع نامگذاری کنیم، می توان اعلام 
کرد که پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات به نمایندگی 
از وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و با حمایت ایشان، در 
حال پیگیری برای توسعه شرکت هایی توانمند در کشور جهت 
رفع نیاز صنایع بزرگ کشور می باشد که به نام »اپراتورهای 
هوشمند سازی« شناخته خواهند شد و مسؤولیت آنها هوشمند 

سازی صنایع کشور خواهد بود.
وی افزود: صنایع مختلف مانند صنعت کشاورزی، اکتشاف 
و استخراج معادن، صنایع حوزه سلامت و بهداشت، صنایع 
حمــل و نقل، صنعت نفت و گاز و به طور کلی تمام صنایع 

معظم و پرکاربرد دنیا درگیر انقلاب صنعتی چهارم شده اند 
و فناوری های نوظهور صدرالاشــاره می توانند بنیادی جدید 
برای هرکــدام از صنایع ایجاد کنند که میــزان بهره وری 
و سرعت دسترســی به محصول را افزایش و در عین حال 
هزینه و ریسک آن را کاهش می دهد. در این راستا، موضوع 
هوشمند سازی صنایع در دنیا مطرح شده که در کشور ما هم 

این موضوع در حال پیگیری است.
آریانیان تصریح کرد: به طور مثال صنایع بزرگی مانند صنعت 
فولاد، آلومینیوم و مس و همچنین برداشت آنها و انواع صنایع 

دیگر وجود دارند که این صنایع باید به سمت هوشمند سازی 
پیش بروند و بتوانند ارتقا بهره وری داشــته باشند و در حال 
حاضر درکشورما این شرکت های بزرگ صنعتی مثل فولاد 
مبارکه اصفهان و یا شرکت مس، اپراتورهای مخابراتی و مانند 
اینها، نیازمند واسطه هایی هستند که بتوانند هوشمندسازی 
را در این شرکتها پیاده ســازی کنند و این واسطه ها به نام 

اپراتورهای هوشمند سازی شناخته می شوند.
وی افزود: توسعه نظام اپراتورهای هوشمند سازی به معنای 
صدور مجوز یا ایجاد اپراتورهایی مثل اپراتورهای تلفن همراه 
نیست. بلکه در اینجا منظور این است که ابتدا شرکت های 
توانمند موجود در کشور در حوزه هوشمندسازی شناسایی شده 
و سپس به روش های مقتضی حمایت می شوند تا آنقدر توانمند 
شوند که بتوانند نیاز صنایع بزرگ کشور برای سیر در مراحل 
تحول دیجیتال و هوشمندســازی را تأمین کنند. به همین 
منظور هم اکنون طراحی نظام اپراتورهای هوشمند سازی، 
شناسایی توانمندی ها و نیازمندی های کشور در حال انجام و 
آئین نامه ســاز وکارهای لازم برای حمایت از این شرکت ها 
در قالب پروژه ای پژوهشی در پژوهشکده فناوری اطلاعات 

پژوهشگاه درحال اجرا است.
رئیس پژوهشــکده فناوری اطلاعات پژوهشگاه ارتباطات 
و فناری اطلاعات ایران ادامه داد: حمایت های تشــویقی و 
معافیت های مالیاتی / بیمه ای در حال آماده شــدن هستند 
تا درنهایت شرکت های توانمندی به وجود بیاید تا بتواند نیاز 
هوشمندسازی صنایع کشور را مرتفع کنند و این نظام در حال 
طراحی است که امیدواریم تا یک سال آینده این اپراتورهای 
هوشمند سازی و به دنبال آن آزمایشگاه های مناسب ارزیابی 

اپراتورهای هوشمند سازی در کشور ایجاد شود.
وی در پایان در خصوص راه اندازی آزمایشگاه اپراتورهای 
هوشمند سازی گفت: آزمایشگاه اپراتورهای هوشمند سازی 
هم در برنامه پژوهشکده فناوری اطلاعات پژوهشگاه قرار دارد 
که مأموریت آن ارزیابی توانمندی شرکت ها در حوزه هوشمند 
سازی و اعتبار بخشــی به آنها است. به بیان دیگر، منظور 
نهایی در این آزمایشگاه، تدوین نظام ارزیابی است که منتج 
به صحت سنجی و اعتبار بخشی به این شرکت های توانمند 
 در حوزه هوشمندسازی در زیست بوم صنعت و فناوری کشور 

می شود.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: در آمریکا 
که ارتباطات ماهواره ای هم وجود دارد، کنگره این 
کشور برای توســعه فیبر نوری منازل آن، مبلغی 
۴۰میلیارد دلار تصویب کرده چراکه هیچ تکنولوژی 
نمی تواند جای ارتباطات پرسرعت مبتنی بر فیبر 

نوری را بگیرد.
عیسی زارع پور در جلسه بررسی وضعیت پروژه فیبرنوری منازل 
و کسب  و کارهای استان البرز که با حضور مجتبی عبداللهی-
استاندار این استان-برگزار شد، با اشاره به اهمیت و ضرورت این 
پروژه، تاکید کرد: پروژه ملی فیبر نوری منازل و کسب و کارها، 

زیرساخت ارتباطات کشور را تا دهه های آینده تامین می کند.
وی با اشاره به اینکه اجرای این پروژه در قانون بودجه و لایحه 
برنامه هفتم توسعه نیز قید شده است، افزود: بر اساس همین 
قوانین، اجرای پروژه فیبرنوری منازل و کســب و کارها برای 

وزارت ارتباطات و تمامی دستگاه ها تبدیل به تکلیف شده است.
زارع پور با بیان اینکه عنوان می شود به جای فیبرنوری می توانیم 

از ارتباطات ماهواره ای استفاده کنیم، تصریح کرد: در کشور آمریکا 
که ارتباطات ماهواره ای هم وجود دارد کنگره این کشور برای 
توسعه فیبرنوری منازل آن مبلغی ۴۰ میلیارد دلار تصویب کرده 
چرا که هیچ تکنولوژی نمی تواند جای ارتباطات پرسرعت مبتنی 

بر فیبرنوری را بگیرد.
وزیر ارتباطات با اعلام اینکه بعد از افتتاح فیبر نوری اســتان 
گلستان به پوشش ۵ میلیون و ۲۰۰ هزار خانوار رسیده ایم، گفت: 
این در حالی اســت که فقط در حدود یک سال گذشته بیش از 
۳.۵ میلیون پوشش در پروژه فیبر نوری منازل و کسب وکارها 

ایجاد شده است.
زارع پــور با بیان اینکه هماهنگی و همکاری دســتگاه های 
سطح استان، شرط موفقیت این پروژه است، تاکید کرد: اگر این 
هماهنگی و همکاری انجام شود ما می توانیم ظرف ۶ ماه آینده 
کل استان البرز را تحت پوشش شبکه فیبرنوری منازل و کسب 

وکارها قرار دهیم.
وزیر ارتباطات تصریح کرد: اجرای این پروژه چهره ارتباطات 

هر شهری را متحول می کند و به همین دلیل خود شهرداری ها 
باید پیگیر اجرای این پروژه در شهر خود باشند و اگر مذاکرات با 
شهرداری ها برای اجرای پروژه زمان بسیاری ببرد، چاره ای نداریم 

که این پروژه را در شهرهای دیگری اجرا کنیم.
در این جلسه که شــهردار کرج و مدیران اپراتورها و معاونان 
و مدیران وزارت ارتباطات نیز حضور داشتند، وزیر ارتباطات به 
رییس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی ماموریت داد 

تا ظرف ۱۰ روز آینده با شهرداری کرج به توافق نهایی برسد.
استاندار البرز نیز در این جلسه برای رفع مشکلات و موانع پروژه 
فیبرنوری منازل و کسب وکارها و همچنین توسعه ارتباطات 
روستایی استان اعلام آمادگی کرد و قول پیگیری موضوعات 
مطرح شــده را داد. طبــق اعلام وزارت ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات، همچنین در این جلسه مهدی یوسف زاده، مدیرکل 
ارتباطات وفناوری اطلاعات استان البرز نیز گزارشی از آخرین 
وضعیت اجرای پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارها و توسعه 

ارتباطات در روستاها را ارائه کرد.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات:

هیچ تکنولوژی جای ارتباطات پرسرعت فیبرنوری را نمی گیرد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ 
آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابــر رای شــماره 1402۶0۳0۹002001۵۳۶ - 1402/0۷/2۹ 
ــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی  هیــات اول/ دوم موضــوع قان
اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحــد ثبتی 
حــوزه ثبــت ملک تاکســتان تصرفــات مالکانــه بلامعــارض متقاضی 
ــه بشــماره  ــد عزیزال ــم اســماعیل ســلیمانی ثانــی فرزن آقــای /خان
شناســنامه 1۶۶ صــادره از تاکســتان در عرصــه ششــدانگ یکبــاب 
ســاختمان بــه مســاحت 1۶۷ متــر مربــع مفــروز از پــلاک 1۵۶۷۸ 
ــده  ــرز گردی ــع در بخــش ۸ تاکســتان مح ــی واق ــی از 1 اصل فرع
اســت. لــذا بــه منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصله 
1۵ روز آگهــی میشــود در صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه صدور 
ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضی داشــته باشــند میتواننــد از تاریخ 
انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن 
اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریخ 
تســلیم اعتــراض دادخواســت خــود را بــه مراجــع قضایــی تقدیــم 
نماینــد. بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم 
وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهد شــد.

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/0۹/21
تاریخ انتشار نوبت دوم :1402/10/۶

مسعود رحمانی
 رییس ثبت اسناد و املاک6065

شناسه آگهی:1۶2114۶ مدیر مخابرات منطقه خوزستان گفت: در استان خوزستان بیش از ۱۰ هزار کیلومتر فیبر نوری 
داریم که با توجه به حوزه کشاورزی و صنعتی، مخابرات استان در تلاش است تا علاوه بر رفع 

نیازهای شهروندان، تمام صنایع استان را با پروژه زیرساختی FTTH متصل کند.
رحیم فلاح زاده اظهار کرد: فرصت برگزاری نمایشگاه تلکام پس از چند دوره وقفه با حمایت قابل توجه شرکت 
مخابرات ایران به نوعی نمایشگاه تلکام را دوباره پیشران و زنده ساخته است که تاثیر به سزایی در گسترش و پیشروی 
حوزه اقتصاد دیجیتال خواهد داشت.وی افزود: در استان خوزستان بیش از ۱۰ هزار کیلومتر فیبر نوری داریم که با توجه 
به حوزه کشاورزی و صنعتی، مخابرات استان در تلاش است تا علاوه بر رفع نیازهای شهروندان، تمام صنایع استان 
را با پروژه زیرساختی FTTH متصل کند.به نقل از مخابرات منطقه خوزستان، فلاح زاده ادامه داد: ۳۰ هزار اتصال 

فیبر نوری و حدود ۴ هزار دایری در نقاط مختلف استان انجام شده است.وی عنوان کرد: بافت خاص استان خوزستان 
حرکت قوی تر و توانمندی را می طلبد و با حرکت های نوآورانه حوزه ستادی مخابرات ایران شاهد هستیم که مجموعه 
مخابرات از یک حوزه اپراتوری به بخش سرویس محور و دارای خدمات ارزش افزوده تبدیل شده است.فلاح زاده 
خاطرنشان کرد: شرکت مخابرات ایران با اقدامات انجام شده به یک شرکت دیجیتال محور تبدیل خواهد شد و با توجه 
به اینکه تمام اقتصاد دنیا بر بستر ICT است، شرکت های دانش بنیان، استارت آپ ها و صنایع کوچک می توانند از 
حوزه تحقیقات و نوآوری شرکت مخابرات ایران استفاده کرده و بخشICT کشور را به جایگاه شایسته خود ارتقا دهند.
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